

Referat - OZ3EDR bestyrelsesmøde

Tirsdag den 9. juni 2026

Mødeform	Online/fysisk bestyrelsesmøde
Varighed	Ca. 1 time og 25 minutter
Tilstede	Carsten Kobborg, Nikolaj Mariager, Kristian Rasmussen, Karsten Hørning, Christian Knop, Martin Domino, Morten Klint
Referat	Udkast udarbejdet ud fra møde-transskription.
Næste møde	11. august 2026

1. Godkendelse af sidste referat

- Der var ingen indvendinger til referatet.
- Hvis der er punkter hvor der ikke er opnået enighed, så føres det til referat.

2. Økonomi og budget

- Kassereren orienterede om, at klubben har penge nok på nuværende tidspunkt.
- Der er brugt penge på nyt værktøj og udstyr til værkstedet.
- Der blev drøftet behov for et mere synligt driftsbudget med puljer til bl.a. værksted, radiorum, antennearbejde, komponentlager og øvrige udvalg.
- Større anskaffelser skal fortsat godkendes af bestyrelsen.
- Det blev drøftet, at der bør være en ansvarlig for hver pulje/arbejdsgruppe, og at kvitteringer sendes til kassereren, som holder styr på forbruget.
- Der blev spurgt ind til klubbens fortsatte betaling/bidrag til campingvogn 2. bestyrelsen vurderede, at campingvognen fortsat er et aktiv for Field Day og klubaktiviteter.

Opfølgning:

- Der arbejdes videre med driftsbudget og puljer. Kvitteringer sendes til Kristian/kassereren.

3. Antenne, radiorum og Meshtastic

- Antennearbejdet blev drøftet. Der mangler praktisk udførelse på taget, hvor Kristian og Allan blev nævnt som relevante personer, da arbejdet kræver erfaring med tagarbejde, vi håber at det kan blive uge 28/29 Antennearbejde koordineres videre med relevante personer.
- Der blev kort orienteret om Meshtastic/mesh-noder i området. Der er flere noder/repeatere synlige omkring bl.a. Lemvig, og området virker til at være i vækst.

4. Værksted, arbejdsdage og udstyr

- Bestyrelsen drøftede opgaver fra sidste møde: etablering af udsugning, opsætning af skab, flytning/opsætning af 3D-printer og ventilation/undertryk.

- I stedet for én stor arbejdsdag blev det vurderet mere realistisk at tage flere mindre aftener, da for mange personer på én gang ikke er praktisk i værkstedet.
- Arbejdsaftener kan annonceres på Facebook/e-mail med kort varsel.
- Der blev nævnt skade/mærke på laserskærerens honeycomb/plade, som bør undersøges (fårsaget af tabt vægt klods, der nu er gemt væk)
- Der blev drøftet en fast computerarbejdsplads til laser/3D-printer/Fusion 360. Carsten tilbød at tage en egnet computer/bærbar med, som kan sættes op til formålet.

Opfølgning:

- Nikolaj og relevante værkstedsfolk planlægger mindre arbejds-aftener. Carsten tager computer/bærbar med til værkstedet.

5. Kaffe- og kakaomaskine

- Der blev drøftet forbrug af kakao/kaffe, da en pose kakao er blevet dyr og ikke holder længe. Hvis det kun er medlemmer der drikker kakaoen burde det kunne udgifter dækkes af klubben.
- Bestyrelsen drøftede muligheden for at koble maskinen til klubbens nøglebrikker, så maskinen primært bruges af klubbens medlemmer.
- Der blev også nævnt mulighed for kaffekasse eller betaling pr. kop, hvis forbruget fortsat er højt.
- Maskinen skal løbende rengøres og vedligeholdes (nogle sider i så medlemmer er velkommen til at tømme spanden og rengøre filter).

Opfølgning:

- Der undersøges mulighed for styring via nøglebrik. Der skal laves plan for rengøring/vedligehold.

6. Tur til Spinderihallerne/FabLab Vejle

- Martin fremlagde forslag om en fællestur til Spinderihallerne/FabLab i Vejle.
- Der vurderes at være interesse blandt medlemmerne, men der skal sættes en dato og et minimum antal tilmeldte.
- Martin undersøger pris på bus/leje og mulighed for chauffør. Jens Ole blev nævnt som mulig chauffør.
- Der blev drøftet en mindre brugerbetaling, både for at dække noget af udgiften.
- Mulige tidspunkter blev drøftet som efter sommerferien, fx slut august eller start september.

Opfølgning:

- Martin undersøger buspris og muligheder. Punktet tages op igen, inden invitation sendes ud.

7. Arrangementer og synlighed

- Der blev kort talt om Ham Day i Esbjerg, hvis vores klub selv arrangerer lignende aktiviteter, kræver det bedre fremmøde for at give mening, indhent erfaringer hvis det bliver relevant.
- Der blev drøftet mulige kommende arrangementer.
- Et større arrangement er Struer Tracks (lydkunst festival) næste år blev der drøftet mulighed for at bemane en campingvogn/stand med radio, antenne og højttalere, så forbipasserende kan se og høre aktiviteten.

- Der blev også nævnt en mulig efterårsaktivitet, hvor klubben kan byde ind med indlæg omkring antenne/radio teknik til Sound Art labs kursus aktivitet. Det skal afklares nærmere, formidlingen foregå på engelsk.
- Forskningsfestivalen blev nævnt som et godt arrangement med både børn og voksne. Bestyrelsen vurderede, at klubben kunne deltage med aktiviteter for både børn og voksne, hvis muligheden opstår.

Opfølgning:

- Bestyrelsen holder øje med relevante arrangementer og vurderer, hvor OZ3EDR kan deltage.

8. Krystalradio-projekt

- Krystalradio-projektet blev drøftet som mulig aktivitet/workshop, Christian har lavet nyt layout.
- Hvis projektet tilbydes eksternt via hjemmeside eller som aktivitet, skal klubben have passende forberedelsestid til at bygge og klargøre materialer.
- Carsten tager kontakt videre vedrørende muligheden for at bruge projektet.

Opfølgning:

- Christian færdiggør layout/dokumentation. Carsten følger op på mulig aftager/samarbejdspartner.

9. Eventuelt og næste møde

- Der var ikke yderligere punkter til beslutning.
- Næste møde blev fastlagt til 11. august 2026.